
اقتصادی 6

گروه اقتصادی -  علــی باقرزاده 
همایی اظهار کرد: ما در ســال ۹۲ بالغ بر 
۳۴۰۰ تن ظرفیت تولید داشتیم که اکنون 
به ۳۳ هزار تن رســیده اســت و ۱۳ هزار 
هکتار اراضی جدید را نیز واگذار خواهیم 
کرد که اتفاق بسیار بزرگی در استان بشمار 

می رود.
وی افــزود: این اقدام در راســتای 
جهــش تولید اســت کــه ۲۰۰ هزار تن 
ظرفیت تولید برای مــا ایجاد می کند که 
یک میلیارد دلار ارز آوری برای کشــور 

بدنبال خواهد داشت.
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی 
هرمزگان با اشــاره به وجود ۸ هزار سازه 
آبخیــزداری در هرمــزگان، عنوان کرد: 
در ســال ۹۸ بالغ بــر ۶۰۰ میلیارد تومان 
تســهیلات در بخش کشــاورزی توزیع 
شده اســت که اشتغالی معادل ۴۸۰۰ نفر 

را بدنبال داشته است.
باقــرزاده دربــاره پروژه های هفته 
دولت امســال نیز گفــت: ۱۵۲ پروژه در 
بخش کشــاورزی با ۲۴۰ میلیارد تومان 
اعتبار شــامل صنایع تبدیلی، سامانه های 

آبیاری تحت فشار، شبکه روستایی، جاده 
بین مزارع ۱۸ کیلومتر، کانال های آبیاری، 
احیای قنوات، واحد تولید پرورش شــتر 
و بز با اشــتغال ۶۲۰ نفر در اســتان مورد 

بهره برداری قرار خواهد گرفت.
تمرکزبرتولیدگلخانهای

وی خاطرنشــان کرد: اجرای ۵۰۰ 
هکتار گلخانه در اســتان را در دستور کار 
داریم و اینها موجب جهش های خوبی در 
زمینه تولید بخصوص با رویکرد صادرات 

خواهد شد.
رییس ســازمان جهاد کشــاورزی 
درباره اقدامات بزرگ انجام شده در زمینه 
توسعه زیرساخت ها در زمینه کشاورزی 
گفت: در این دولت بالغ بر دو هزار میلیارد 
تومان در بخش های زیرســاختی حوزه 
کشــاورزی و دامپروری در استان هزینه 
شده است. ۱۶۰۰ هکتار از اراضی استان 

تحت آبیاری مکانیزه قرار گرفته است.
باقــرزاده ادامه داد: در میناب بحران 
کشــاورزی حاکم بــود و کشــاورزان 
گرفتاری های زیادی در زمینه آب داشتند 
اما با همت دولت در این راســتا، اتفاقات 
بســیار خوبــی در مینــاب رخ داده و ما 

توانستیم با افتتاح سامانه آبیاری در میناب 
و افزایش تخصیص آب از ســد استقلال 
به این منطقه، شاهد رشد بزرگی در زمینه 

تولید در این منطقه باشیم.
تولیدســالانه۲.۹میلیونتن
محصولاتکشاورزیدرهرمزگان

وی اظهار کرد: میزان تولید در بخش 
کشاورزی و باغداری در هرمزگان به ۲.۹ 

میلیون تن رسیده است.
این مســؤول با بیان اینکه با اجرای 
روش های علمی، مشاوره در زمینه کشت 
و آموزش کشــاورزان توانسته ایم رکورد 
تولید ۱۶۰ تن گوجه در هکتار را بشکنیم 
و در زمینــه پیاز نیز بــه ۱۲۰ تن تولید در 
هر هکتار در استان رسیده ایم، خاطرنشان 
کــرد: منفعت این رشــد تولیــد متوجه 

کشاورزان و تولیدگران است.
باقــرزاده دربــاره توزیــع یارانه 
نهاده های دامی گفت: در ســویا و ذرت 
و جــو توزیع یارانه دامی داریم که جامعه 
هدف ما مشــخص اســت. این توزیع بر 
پایه ســامانه ای که در وزارتخانه تعریف 
شده اســت، صورت می گیرد و اگر فرد 
جوجه ریــزی نکرده باشــد، نمی توانیم 

ســویا و ذرت در اختیــار آنها بگذاریم و 
ما مکلــف به رصد آنها هســتیم و برای 
رساندن این نهاده ها به تولیدکننده اصلی 

تلاش می کنیم.
حرکتهوشمندانهفرمانداری
مینابوصنفکشــاورزیمانع

ریزشقیمتلیموشد
رئیس ســازمان جهادکشــاورزی 
هرمزگان اضافه کــرد: در بحث لیمو دو 
کارخانــه در میناب و رودان داشــتیم که 
اکنون در چرخه بهره برداری نیستند ولی 
کار خوبی که امســال توسط فرمانداری 
مینــاب صــورت گرفت، ســاماندهی 
کارگاه های بسته بندی بود که محصولات 
با کیفیت پایین به بازار نرسد و راهی مراکز 

آبلیموگیری و خشک کنی شود.
وی گفت: امســال رشد تولید لیمو 
به میزان ۱۰۰ هزار تن در اســتان داشتیم 
امــا با همت خوبی کــه صورت گرفت، 
موجب شد تا قیمت این محصول به کمتر 

از ۷,۵۰۰ تومان نرسد.
باقرزاده عنوان کرد: خسارت سیل 
در سال گذشته بسیار زیاد بود. در دی ۹۸ 

و فروردین ۹۹ مجموعاً ۲۰ هزار اراضی ما 
را خسارت وارد کرد که ۲۸۲ میلیارد تومان 
خسارت ثبت شد و دولت دو مصوبه داد 
کــه مبلــغ ۱۳۶ میلیارد تومــان اعتبار از 
تســهیلات و کمک بلاعوض و توسعه 

زیرساخت ها به استان تخصیص یافت.
کودفســفاتهکماستاماکود

اورهدرکشورتولیدمیشود
رییس ســازمان جهاد کشــاورزی 
هرمــزگان یکــی از تمهیــدات وزارت 
جهادکشــاورزی را تلاش بــرای تولید 
کودهای فســفاته به مانند کــود اوره در 
کشــور است که بتوان کمبود آن را جبران 
و مانع از بروز کمبود در بخش کشاورزی 
شود. با افزایش تولید داخلی می توان این 
نهاده ها را تأمین و مشکل کشاورزان را حل 
کرد. تا زمان رسیدن به توان تولید داخلی 
مقرر شده برای تأمین نهاده ها از تسهیلات 
بانک کشاورزی استفاده شود تا بتوانیم به 

نقطه مناسبی در تولید داخل برسیم.
نصبآبشیرینکنبرچاههای

کشاورزیوشرایطآن
باقــرزاده بیــان داشــت: نصــب 

آبشــیرین کن بر چاه ها با محیط زیست و 
آب منطقه ای اســت و وزارت نیرو متولی 
این بخش است. آب شور برای خاک مضر 
است و کیفیت آب هرچه بالاتر برود برای 
کشــاورزی مفیدتر است و خاک در امان 
می ماند و محصول بیشتری تولید می شود. 
رعایت شرایط زیست محیطی و بررسی 
وضعیت پساب آن ضروری است و افت 
کیفیت آب در ســال های اخیر در استان 
سبب شده تا کشاورزان به سمت استفاده 

از آبشیرین کن حرکت کنند.
وی توصیه کرد: افرادی که برای این 
منظور اقدام می کنند، لازم اســت تا وارد 
توســعه برنامه های گلخانه ای شوند تا به 
برداشــت کمتری نیاز باشــد و محصول 

بهتری نیز تولید شود. 
البته وزارت نیرو در مواردی به جز 
گلخانه، برخورد می کند و آبشیرین کن ها 
را جمــع آوری می کند. بــا این روش در 
منطقه کهورســتان بیــش از ۱۰۰ هکتار 
مجوز برای ایجاد گلخانه داده شده است 
و مــردم راغب به تولید در بخش گلخانه 

شده اند

رئیس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان مطرح کرد؛

تولید سالانه ۲.۹ میلیون تن محصولات کشاورزی در هرمزگان

گروه اقتصادی - محمدباقر نوبخت، 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور بیان 
کرد: ســال پایانی دولت هم زمان شــد با 
اتفاقاتی نظیر تحریم که بی سابقه و کم نظیر 
بود. تفاوت تحریم های گذشته با این تحریم 

موضوع نفت در برابر غذا بود. 
 وی افزود:امــا در تحریم های جدید 

حتــی اجازه فروش نفت برای تهیه غذا هم 
برای ما امکان پذیر نبود. حال با این فشــار 
به ورود ویروس کرونا هم برخوردیم. اما با 
این تفاسیر سال پایانی باید جمع بندی کنیم. 
منابع دولت تقلیل پیدا کرده و ما باید با برنامه 

ریزی هزینه های خود را مدیریت کنیم.
نوبخــت بیــان کــرد: دولت های 

اســتعمارگر  و ظالم در برابــر ایران قصد 
متوقف ســازی توسعه و تولید در کشور را 
داشــتند که خوشبختانه شکست خوردند. 
شما در اســتان ها چرخش چرخ توسعه را 
شــاهدید. ۲ میلیون اشــتغال در طرح های 
عمرانی وجود دارد و ما هم به طور مداوم در 

حال افتتاح طرح ها هستیم.

رئیس ســازمان برنامه و بودجه تاکید 
کرد: ارز ۴۲۰۰ تومان را ۲ ســال است وارد 
بازار کردیم و پای آن ایســتاده ایم، دولت از 
اخذ مابه التفاوت ریالی ارز دولتی صرف نظر 

کرد تا بتواند بازار را کنترل کند. 
نوبخت با اشاره به فشار وارده به دولت 
در کنترل معیشت مردم بیان کرد: نمی توانیم 

ســختی ها را به طور واضح بیان کنیم، اما در 
تلاشیم که شرمنده مردم نشویم. همکاران 
دولتی دوران ســخت و غیر رفاه کشــور را 
تجربه کرده اند. شــرمنده مردم هستیم که 
آنطــور که باید طبق برنامه پیش نرفتیم.وی 
بیان کرد: در استان ها طرح هایی را مشخص 
کــرده ایم که از منابع دولتــی به چه میزان 

اســتفاده خواهند کرد البته چارت مصارف 
از تســهیلات بانکی و بخش خصوصی را 
هم مشــخص کرده ایم. این مقام مســئول 
تاکید کرد: در بحث مسکن، ساخت مسکن 
محرومین با متراژ۶۰ متر بود که تا کنون ۲۰ 
هزار کلید به محروم نشینان تحویل داده شده 
است، بنیاد مسکن، کمیته امداد امام خمینی 
)ره( و همچنین سازمان برنامه و بودجه هم 
برای تهیه این مســکن ها در تلاش هستند. 
مســکن باید جایی برای زندگی باشد نه به 
عنوان کالای ســرمایه در نظر گرفته شود.

نوبخت ادامه داد: دولت در میان گود ایستاده 
اســت، در تمام موارد دولت متولی دارد به 
طــور مثال متولی کشــاورزی، وزیر جهاد 
کشــاورزی است و صنعت نیز متولی خود 
را دارد. اما بازرگانی ما هنوز نتوانسته است 
برای خود متولی خاصی را مشخص کند. با 
مجلس قبلی تاحدودی توافق کرده بودیم، 
اما حال این موضوع به گیر و دار افتاده است. 

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور با اشاره 
به پیش بینی یک و نیم میلیون بشــکه نفت 
در سال ۹۹ بیان کرد: پیش بینی ها مشخص 
کرده بود که برخی از کشــور ها می توانند از 
ما نفــت خریداری کنند.  طرحی که تحت 
عنوان  طرح گشایش اقتصادی از آن نام برده 
می شــود را هنوز به طور رسانه ای و دقیق 

مطــرح نکرده ایــم و از نمایندگان مجلس 
هم خواســته ایم که فعــلا راجع مباحث 
مطرح شــده در جلسات مصاحبه و اظهار 
نظری نداشته باشند که اذهان عمومی دچار 

سردرگمی شوند.
این عضــو کابینه دولــت دوازدهم 
ابــراز کرد: در بحث تجارت و فروش نفت 

می توانستیم موفق تر باشیم. در جلسه سران 
قوا مــواردی مطرح و برای تایید رهبری به 
ایشان مراجعه شد، رهبری فرمودند اگر سه 
قوه موافق باشند می توانند اجرا کنند.نوبخت 
در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا قیمت 
چند قلم از اقلام اساســی را می دانید،گفت: 
خرید ها در منزل توســط همســرم انجام 

می شود و فعلا حضور ذهنی راجع قیمت ها 
ندارم، همســرم از قیمت ها به بنده غُر می 
زند.  رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه حاضرید با 
دوربین در جمع مردم حاضر شوید؟ گفت: 
بله برای دریافت نظــرات قطعا میان مردم 

خواهم رفت و پاسخ خواهم داد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان گفت: میزان تولید در بخش کشاورزی و باغداری در هرمزگان به ۲.۹ میلیون تن رسیده است.

گــروه اقتصــادی - مدیرعامل 
شــرکت تولید نیروی بــرق بندرعباس 
گفت: در طی چهارماه نخســت امسال 
میــزان تولیــد خالــص برق نیــروگاه 
های اســتان هرمــزگان از مــرز چهار 
 میلیــون و ۷۳۰ هزار مگاوات ســاعت 

گذشته است.
رضــا مهرانی در جمع خبرنگاران، 
با اعلام این خبر افزود: از تولید ناخالص 

بــرق در اســتان هرمــزگان حدود یک 
میلیــون ۷۴۵ هــزار مگاوات ســاعت 
سهــــم نیروگاه بندرعـبـــاس و بیش 
از یک میلیون مگاوات ســاعت ســهم 
نیروگاه ایســین بوده اســت و میـــزان 
تولید برق نیـــروگاه ایســین در مقایسه 
با مدت مشــابه ســـال گذشــته ۲۲۳ 
 هزار مگاوات ســاعت افزایـــش داشته 

است.

وی بــا اشــاره بــه تحقــق ۹۵ 
درصــدی تعهــد تولید بــرق نیروگاه 
ایســین، گفت: در نیــروگاه بندرعباس 
۳۷هزار مگاوات ساعت از برق تولیدی 

ســهم واحدهــای گازی و ۱.۷ میلیون 
 مگاوات ساعت ســهم واحدهای بخار 

بوده است.
ســبد تولیــدی بــرق حرارتی در 

تولیــد  شــامل  هرمــزگان  اســتان 
ایســین،  بندرعبــاس،  نیروگاه هــای 
 خلیج فارس، هرمز و پاســارگاد قشــم 

است.

گــروه اقتصــادی - اردکانیــان 
گفت: اگر شــهروندان تصمیم گرفتند که 
پرمصرف باشند، دولت هم تصویب کرده 
کــه پرمصرف ها ۱۶ درصد افزایش تعرفه 

آب و برق داشته باشند.
رضــا اردکانیان وزیــر نیرو گفت: 
خوشــبختانه  تابستان گرم و نسبتا طولانی 
را بدون خاموشــی ناشــی از کمبود تولید 

پشت سر گذاشته ایم.
او ادامه داد: ما ســال قبل برنامه ای را 
علی رغم وجود تحریم ها و کمبود ها تحت 
عنوان "۰۹۹" طراحــی کردیم، زیرا ما به 
طور طبیعی هرسال ۱ میلیون مشترک جدید 

داریــم که باید تامین برق برای آن ها انجام 
گیرد. وزیر نیرو بیان کرد: در کشور ما ۹۰۰ 
هزار کیلومتر طول شــبکه هابی انتقال برق 
وجود دارد و خوشــبختانه با برنامه ریزی 
دقیق و تــلاش همگانی، اوج بار مصرفی 
امسال در شب اتفاق افتاد و در روز مدیریت 
شــده بود و موفق شدیم که انرژی بیشتری 
را عرضه کنیم؛ همچنین ۵/۴ درصد انرژی 

بیشتری را از آن خود کنیم.
او گفت: امســال مصرف آب شرب 
ما تا حــدود ۴۰ درصد افزایش پیدا کرد و 
خواسته ما از مردم این است که به صحبت 
وزیر بهداشــت برای شســتن دســت ها 

گوش کنند، امــا صرفه جویی کنند تا آب 
شــرب هدر نرود. اردکانیان یادآور شد: ما 
مصوبه ای را ۳ ســال پیش از دولت گرفتیم 
کــه آب و بــرق برای کســانی که الگوی 
مصــرف را رعایت نمی کننــد ۷ درصد 
افزایش یابد، برای کســانی هم که از الگو 
بیشــتر مصرف می کنند در خواستمان این 
است که به جلگه رعایت کنندگان بپیوندند، 
اما اگر به هر حال تصمیم گرفتند پرمصرف 

باشند، دولت تصویب کرده که ۱۶ درصد 
افزایش تعرفه خواهند داشت.

او اضافه کــرد: وزارت نیرو در حال 
حاضر بــرای ۱۰۰۰ لیتر آب در شــهر ها 
حــدود ۵۰۰ تومان و روســتا ها نصف آن 
مبلغی دریافت می کند. وزیر نیرو تصریح 
کرد: ما با کسانی که برق خورشیدی تولید 
می کنند قــرارداد خرید تضمینی امضا می 
کنیم و آنچه که خریداری می کنیم چندبرابر 

قیمت مصرفی است، اما برای ادامه دادن این 
معامله باید منابع مالی کافی در صنعت برق 
باشد. اردکانیان گفت: امسال تصمیم داریم 
مردم را در مقیاس وســیعی برای احداث 
پنل های خورشیدی تشویق کنیم و کمامان 

انگیزه جدیدی را برای مردم ایجاد کنیم.
او بیــان کــرد: در حــال حاضــر 
شرکت های متعددی ســازنده این پنل ها 
هســتند ما حتی از ســرمایه گذارانی که از 

پنل داخلی خورشــیدی استفاده کنند، ۳۰ 
درصد برق تولیــدی را گران تر خریداری 

می کنیم.

گروه اقتصادی - معــاون گمرک 
ایران، آخرین مهلت ترخیص خودروهای 
ســواری و کالاهای گروه ۴ از گمرک را تا 

۲۶ شهریورماه جاری اعلام کرد.
مهــرداد جمال ارونقی در خصوص 
آخریــن وضعیــت کالاهای گــروه ۴ و 
خودروهای موجــود در بنادر و گمرکات 
کشور اظهار داشت: با توجه به اینکه مهلت 
»اظهــار« کالاهای مشــمول گروه چهارم 
کالایــی مصوبه مربوطه تاپایان ســال ۹۸ 
بوده اســت، امکان اظهــار کالاهای مورد 
نظر از محل مصوبه ابلاغی در سال جاری 
امکان پذیر نیســت؛ اما با این وجود، مورد 

اشاره شده از سوی دفتر واردات بخشنامه 
شــده تا در صورت ارائه هر گونه مکاتبه، 
مدارک، مســتندات و ثبت سفارش جهت 
اظهــار کالا، هماهنگی لازم قبل از هرگونه 

اقدام با آن دفتر به عمل آید. 
معاون فنی و امــور گمرکی گمرک 
ایران افزود: اظهار خودروهای سواری نیز 
در حال حاضر صرفا با رعایت مفاد مصوبه 
۲۹ بهمن ۹۸ هیأت وزیران و بررسی دقیق 
شرایط اعلام شده، اخذ مجوزهای قانونی 
و مقرراتی و رعایت ســایر مقررات میسر 

خواهد بود. 
وی خاطر نشــان کــرد: برای اظهار 

خودروهــای حائز شــرایط بــه گمرک، 
قفل مربــوط به کالای گــروه ۴ غیرفعال 
شــده؛ ولی این امر به منزلــه عدم کنترل 
مشخصات اظهارنامه گمرکی با مندرجات 
ثبت سفارش معتبر صادره نیست؛ چرا که 
پارامترهای اظهارنامه و ثبت ســفارش، به 
صورت سیســتمی کنترل می شوند و در 
صــورت وجود هرگونه مغایرت، از اظهار 
کالا توســط گمرک جلوگیــری به عمل 

می آید. معاون گمرک ایران در ادامه تأکید 
کــرد: باید توجه داشــت »ترخیص« کلیه 
کالاهای تجاری دارای ثبت سفارش معتبر 
اعــم از گروه ۴ و خــودرو، منوط به اخذ 
و ارائه کــد رهگیری بانک و رعایت کلیه 
قوانین و مقررات مربوطــه از جمله ارائه 
مجوزهای قانونی و مقرراتی لازم اســت 
که این امر به تمامی گمرکات کشور ابلاغ 
شده است. ارونقی افزود: مهلت ترخیص 

بخشی از خودروهای دپو شده و کالاهای 
گروه چهارم در گمرکات اجرایی کشور - 
که با توجه به کاهش عملکرد دستگاه های 
اجرایی ناشــی از شــیوع کرونا و برخی 
مشــکلات اجرایی فرآیند ثبت سفارش 
و ترخیــص کالاها توســط هیئت وزیران 
تمدید شده بود - در تاریخ  ۲۶ شهریورماه 
سال جاری به اتمام می رسد که لازم است 
صاحبان کالاهای حائز شــرایط در اسرع 

وقت نسبت به انجام تشریفات گمرکی و 
ترخیص کالاهای خود با رعایت قوانین و 

مقررات مربوطه اقدام کنند.

گروه اقتصادی - رئیس سازمان ملی 
استاندارد ایران از برنامه ریزی برای صدور 
دست کم ۵۰ فقره گواهی محصولات حلال 
برای واحدهای تولیدی و صنعتی در ســال 
جاری به منظور سرعت بخشی به امر خطیر 

صادرات خبر داد.
»نیره پیروزبخت« با اشاره به صدور ۴۵ 
فقره گواهی حلال در سال گذشته، افزود: تا 
قبل از آن نیز بر اســاس قانون ذبح و صید با 
همکاری وزارت جهاد کشاورزی ۵۰ فقره 
گواهی حلال در ســطح کشور صادر شده 
بود. وی بیان داشــت: تا سال گذشته انجام 
این مهم توســط حضرت آیت الله »احمد 
مبلّغی«، فقیه ناظر بر امور حلال سازمان ملی 
اســتاندارد ایران به تنهایی انجام می شد، اما 

اکنون با تشکیل شورای فقهی و ارائه حکم 
بــه برخی افراد که به نیابت از وی در مناطق 
مختلف کشــور حضور داشته و کار انجام 
می دهند، کار ســرعت گرفته که در راستای 

»جهش تولید« بوده است.
این مقام مسوول با تاکید بر اینکه باید 
تمرکز بیشــتری بر محصولات و تولیدات 
حلال داشــته باشــیم، خاطرنشــان کرد:  
امســال در نظر داریم با همکاری فقیه ناظر، 
واحدهایی که خواســتار دریافت علامت 
اســتاندارد از این سازمان هستند را از همان 
ابتدا به ســمت دریافــت گواهی حلال نیز 
ســوق دهیــم. وی گفت:  امــروز گواهی 
حلال از سوی بسیاری از کشورها از جمله 
روسیه، ارمنستان، ازبکستان و غیره از فعالان 

اقتصادی و تولیدکنندگان کشورمان مطالبه 
می شود و در نظر داریم تا با سرعت بخشی 
به آن، به توســعه صادرات غیرنفتی کشور 

سرعت ببخشیم.
پیروزبخت اظهارداشت: با همکاری 
سازمان امور استخدامی، به دنبال راه اندازی 
ساختار مشخصی در سازمان ملی استاندارد 

برای موضوع حلال هستیم.
تحققشعارجهشتولید

رئیس سازمان ملی استاندارد ایران در 
ادامه درخصوص برنامه ریزی این سازمان 

برای تحقق شعار جهش تولید، افزود:  یکی 
از مهمترین اقدامات در این زمینه تجدیدنظر 
در روش های ارزیابی انطباق و اســتاندارد 
کالاهای اساســی مثل برنج، گندم، ذرت و 
غیره و همچنین محصــولات دانش بنیان 
اســت. وی بیان داشت: مطابق دستور رهبر 
معظم انقلاب و لزوم حمایت از محصولات 
دانش بنیان، امســال برنامه ریزی شده تا در 
صدور گواهی تایید این محصولات سرعت 
پیروزبخت خاطرنشــان کرد:   ببخشــیم. 
این ســازمان صدور گواهــی انطباق برای 

دســت کم ۵۰ محصول دانش بنیان را برای 
امسال در برنامه دارد، این در حالی است که 
در دو سال گذشته نیز در مجموع ۵۰ گواهی 

انطباق محصولات دانش بنیان صادر شد.
وی یادآوری کرد:  در راستای دستیابی 
به شــعار رونق تولید نیز ســال گذشــته 
مصوبه ای برای مشــاغل خانگی از شورای 
عالی اســتاندارد اخذ شــد تا با همکاری 
وزارت تعاون و معاونت امور زنان ریاست 
جمهوری، گواهی انطباق به مشاغل خانگی 
داده شــود تا محصولاتشان را راحت تر به 

فروش برسانند.
این مقام مســوول خاطرنشان کرد:  به 
این ترتیب، خریداران این محصولات نیز با 
خاطری آسوده این محصولات را خریداری 

خواهند کرد.

گــروه اقتصادی - رییــس گروه 
توسعه میگوی شیلات هرمزگان گفت: ۸۰ 
درصد میگو ی پرورشی استان صادر و ۲۰ 

درصد در کشور عرضه می شود.
پرورش میگو در استان هرمزگانعلی 
اکبر مجــاز، گفت: میگوهای پرورشــی 
هرمزگان به کشــور های چیــن، ویتنام، 
امارات متحده عربی، عمان، اتحادیه اروپا 
و روســیه صادر می شــود. او با اشاره به 
رتبه نخســت هرمزگان در تولید میگوی 
پرورشی در کشور ، افزود: پارسال بیش از 
۱۷  هزار و ۸۰۰ تن میگوی پرورشی با ارز 
آوری ۶۲ میلیــون و ۵۰۰ هزار دلار صادر 
شــد. رییس گروه توسعه میگوی شیلات 
هرمزگان گفت: پیش بینی می شود تا پایان 
امسال  ۱۹ هزار تن میگوی پرورشی صادر 

شــود که ارز آوری آن در مقایسه با پارسال 
۱۰ درصد افزایش خواهد یافت.

مجاز افزود: پارســال از ۲۹۹ مزرعه 
پرورش میگو ،حــدود ۱۴۰ مزرعه در دو 
نوبت زیر کشــت رفت و امســال  تاکنون 
۳۱۵ مزرعه زیر کشــت میگوی پرورشی 
رفته است. او گفت:بیشترین مزارع پرورش 
میگو استان در شهرستان میناب )سایت های 
تیــاب شــمالی و جنوبی( و شهرســتان 
بندرلنگه )سایت سایه خوش( واقع است 
و در این مزارع هر سال در دو نوبت امکان 
پــرورش میگو وجــود دارد. رییس گروه 
توسعه میگوی شــیلات هرمزگان گفت: 
۳هــزار و ۶۰۰ نفر به صورت مســتقیم و 

حدود ۷۵۰۰ نفر به صورت غیرمستقیم در 
مزارع پرورش میگوی استان مشغول بکار 
هســتند. مجاز مهمترین مشکلات  مزرعه 
داران میگوی پرورشی را کمبود مواد اولیه 
در تولیــد خوراک میگو )پودرماهی، آرد و 
سویا( و عدم نظارت بر کیفیت کارخانه های 
غذا و نداشتن اســتاندارد های اجباری بر 
شــمرد. او گفت: افزایــش ۱۰۰ درصدی 
هزینه های احداث مــزارع و کاهش توان 
ساخت و ساز سرمایه گذاران ، فرسودگی 
زیرساخت های سایت های مردمی ازجمله 
جاده های دسترســی، تیر های برق شبکه 
برق رسانی به ســایت ها، آب شیرین، راه 
آســفالت، ارتباطات مخابراتــی  از دیگر 

مشکلات مزرعه داران است. رییس گروه 
توسعه میگوی شــیلات هرمزگان گفت: 
واردات میگوهــای مولد SPF و SPR با 
توجه به اینکه چند نســل از ورود مولدان 
گذشته تا کنون با وجود تحریم ها و شیوع 
بیماری کرونا محقق نشــده اســت. مجاز 
افــزود: نیاز به تامیــن ارز دولتی مورد نیاز 
مراکــز تکثیر جهت واردات غذای لاروی 
و مولد، اتکای تولید میگوی پرورشــی به 
صادرات و بازار یابی نامناســب در داخل 
، متکی بودن مراکز تکثیر میگو به واردات 
غذای لاروی و مولدســازی )بیش از ۹۰ 
درصد غذای مصرفی در مراکز تکثیر میگو 
وارداتی است( ، تخصیص نشدن به موقع و 

جذب نشدن تسهیلات بانکی توسط بهره 
بــرداران ،ناپایداری و عدم ثبات در قیمت 
میگو را از دیگر چالش های  پرورش میگو 
در هرمــزگان اســت. او گفت: تاکنون ۱۹ 

هزار و ۵۶۰ هکتار زمین پرورش میگو در 
استان واگذار شده که حدود ۸ هزار و ۸۰۰ 
هکتار آماده بهره برداری و ۱۰ هزار و ۷۶۰ 

هکتار در دست ساخت است.

مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق بندرعباس:

تولید نیروگاه های استان هرمزگان از مرز ۴.۷ میلیون مگاوات 
ساعت گذشت

وزیر نیرو خبر داد؛

افزایش ۱۶ درصدی تعرفه آب و برق پر مصرف  ها

معاون گمرک اعلام کرد:

آخرین مهلت ترخیص خودروهای سواری و کالاهای گروه ۴ از گمرک

رئیس سازمان ملی استاندارد اعلام کرد:

صدور ۵۰ گواهی برای محصولات حلال صادراتی در سال ۹۹

صدور ۵۰ گواهی برای محصولات حلال صادراتی در سال ۹۹

نوبخت گفت: طرحی را که تحت عنوان "گشایش اقتصادی" از آن نام می بریم هنوز به طور رسانه ای 
و دقیق مطرح نکرده ایم.

طرح گشایش اقتصادی را هنوز 
علنی نکرده ایم

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور:

دربحثتجارتوفروشنفتمیتوانســتیمموفقترباشیم.درجلسه
ســرانقوامواردیمطرحوبرایتاییدرهبریبهایشــانمراجعهشد،
رهبــریفرمودنداگرســهقوهموافقباشــندمیتواننــداجراکنند.

برنامه های دولت دوازدهم برای خانه دار 
کردن کارگران

مدیر عامل سازمان بنادر خبر داد؛

راه اندازی تردد کشتی های رو-رو بین ایران و 
قزاقستان

گروه اقتصادی - ساخت مسکن کارگران همواره در برنامه های دولت بوده و برای 
این منظور تفاهم نامه ساخت ۲۰۰ هزار واحد بین وزرای تعاون و راه و تفاهم نامه احداث 
یکصد هزار واحد مسکونی در کنار شهرک های صنعتی بین وزارت راه و اتاق تعاون منعقد 

شده، این در حالیست که نیمی از متقاضیان مسکن ملی نیز کارگران هستند.
ساخت مسکن کارگران همواره جزو برنامه های دولت تدبیر و امید بوده و به گفته 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی باید تهیه مسکن مناسب برای ۱۴ میلیون خانوار که ۷۰ 
درصد جمعیت متقاضی مسکن را تشکیل می دهند، در اولویت ساخت و سازها قرار گیرد.

در ماده ۱۴۹ قانون کار نیز خانه دار کردن قشر کارگری مورد توجه قرار گرفته است. به 
گونه ای که کارفرمایان را مکلف به تولید مسکن کارگران کرده و دولت هم موظف است با 
استفاده از تسهیلات بانکی و امکانات وزارت راه و شهرسازی همکاری لازم را انجام دهد.

آخرین اقدام دولت دوازدهم در این راستا امضای تفاهم نامه ایجاد ۲۰۰ هزار مسکن 
کارگری بود. این تفاهم نامه دی ماه سال گذشته بین وزرای راه و شهرسازی و تعاون در 
حوزه تامین مسکن برای جامعه کارگری، بازنشستگان و مستمری بگیران تامین اجتماعی 
امضا شد. »محمد شریعتمداری« درباره این تفاهم نامه گفت که وزارت راه و شهرسازی با 

ارائه زمین های ۹۹ ساله به صورت رایگان در این پروژه همکاری خواهد کرد.
به گفته وزیر تعاون در ســاخت مســکن کارگری از ظرفیت شرکت شهرک های 
صنعتی نیز که محل تجمع صنایع هستند، استفاده می شود تا برابر قانون کار، کارفرمایان 
نیز در این طرح مشارکت داده شوند. براساس این گزارش، اوایل خردادماه )۱۱ خردادماه 
جاری( وزیر راه و شهرسازی پیرو تفاهم نامه ای که سال گذشته با وزیر تعاون امضا کرده 
بود، تفاهم نامه دیگری با اتاق تعاون ایران امضا کرد. »محمد اسلامی« گفت که برابر این 
تفاهم نامه، پیش بینی شــده که در کنار شهرک های صنعتی یکصد هزار واحد مسکونی 
کاربری احداث شود تا جامعه کارگری اعم از مدیران و کارگران در این شهرها سکونت 
کنند. »بهمن عبدالهی« رییس اتاق تعاون نیز درباره جزئیات این تفاهم نامه گفت که با توجه 
به نوع مسکنی که در این طرح ساخته می شود، ممکن است میزان آورده متفاوت باشد، اما 
۴۰ درصد آورده را بانک و ۲۰ درصد را خود کارگران تامین خواهند کرد. به گفته رییس 
اتاق تعاون، احداث واحدهای مسکونی با متراژ بالاتر از ۶۵ تا ۷۵ متر پیش بینی شده است 
و مقرر شده که دولت تسهیلات با نرخ پایین بدهد و قیمت زمین از مسکن حذف شود تا 

قیمت مسکن برای کارگران ارزان تر تمام شود.
جامعه هدف طرح اقدام ملی مســکن افرادی هستند که نمی توانند از بازار موجود 
مسکن تهیه کنند و این طرح برای تحت پوشش قرار دادن جامعه کارگری و بازنشستگان، 
فرهنگیان و دیگر اقشار جامعه است. براساس آخرین آماری که وزیر راه و شهرسازی در 
بازدید از خبرگزاری ایرنا ارائه کرد، تا کنون ۹۳۰ هزار نفر پرونده درخواست مسکن ملی را 
تکمیل و اطلاعات خود را وارد کردند که از این میان ۴۰۰ هزار نفر واجد شرایط تشخیص 
داده شده اند. البته پالایش اطلاعات هنوز ادامه دارد. به گفته »محمد اسلامی« ۳۵۹ هزار نفر 
از ۹۳۰ هزار نفری که تشکیل پرونده داده اند، کد کارگری دارند و در واقع از میان جمعیت 
کارگری هستند و واجد شرایط دریافت دریافت مسکن شناخته شدند. همچنین ۹ هزار 
نفر از ۶۳ هزار زن سرپرست خانوار که در  اولویت واگذاری مسکن قرار دارند از جامعه 
کارگری هســتند. براساس این گزارش ۳۶۸ هزار نفر از واجدین شرایط دریافت مسکن 

ملی از قشر زحمتکش کارگری هستند.

گروه اقتصادی - مدیر عامل سازمان بنادر گفت: به طور ویژه قصد داریم تا در بنادر 
شمال ایران و قزاقستان تردد کشتی های رو - رو را راه اندازی کنیم.

بنادرمحمد راستاد  مدیر عامل سازمان بنادر و دریا نوردی درباره پروژه های بندری 
قابل افتتاح همزمان با آغاز هفته دولت  گفت: ما در بنادر مختلف کشــور پروژه هایی را 
آماده بهره برداری داریم که بخشــی از این پروژه ها توســط ســازمان بنادر و دریانوردی 
ســرمایه گذاری و احداث شــده و پروژه های دیگری هم توسط بخش خصوصی کلید 
خورده که به زودی وارد عملیات اجرایی می شود.معاون وزیر راه وشهرسازی اظهار کرد: 
بخشــی از این پروژه ها از جمله حضور بخش خصوصی در بندر شــهید رجایی و بندر 
امــام خمینی )ره( در هفته دولت در بخش های مختلف دریایی و بندری به بهره برداری 
می رســد. او اظهار کرد: تعدادی از این پروژه ها مربوط به پروژه لایروبی احداثی کانال 
دسترسی بندر است که در برنامه های استانی به بهره برداری می رسد.راستاد اضافه کرد: 
میزان سرمایه گذاری صورت گرفته در این پروژه ۱۹۰ میلیارد تومان است و همچنین آغاز 
عملیات اجرایی توســعه بندر کنگان با سرمایه گذاری بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان از مهم 
ترین برنامه های افتتاح دریایی و بندری در هفته دولت است.او توضیح داد: در بندر شهید 
رجایی و بندر امام خمینی)ره( هم پروژه های سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی ایجاد 
شــده که در هفته دولت تکمیل و به بهره برداری می رسد.راستاد با اشاره به اینکه ما برای 
تردد کشتی های رو -رو در بنادر شمال کشور عملیات جدیدی را شروع کرده ایم، اظهار 
کرد: به طور ویژه در بنادر شمالی کشور با کشور قزاقستان سعی داریم این نوع ترددها را 
برقرار کنیم. راستاد همچنین از توافق برای راه اندازی و تردد شناورهای رو - رو بین بنادر 
آکتائو و کوریک با بنادر شــمالی ایران و تشکیل کارگروه مشترک طی یک ماه برای تهیه 

پیشنهادهایی خبر داد.
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